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Förvaltningens förslag till beslut 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen 

och överlämnar det till kommunstyrelsen.  

 

   

Marina Högland  Carina Braun 

Förvaltningschef  Avdelningschef 

   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har remitterat till idrottsnämnden att yttra sig 

över en motion från Clara Lindblom (V) och Tobias Johansson (V) 

som yrkar att kommunstyrelsen ska: 

 

• initiera samtal med lämpliga grannkommuner för att 

tillsammans hitta lösningar på bristen på idrottsanläggningar 

• ta initiativ till att starta ett kommungemensamt 

idrottsfastighetsbolag för att gemensamt med andra 

kommuner kunna bygga och förvalta idrottsanläggningar 

 

Idrottsnämnden ska tillsammans med flera andra remissinstanser 

yttra sig över motionen senast 2020-05-12. 

 

Ärendet 

I en motion yrkar Clara Lindblom (V) och Tobias Johansson (V) att 

kommunstyrelsen ska: 

• initiera samtal med lämpliga grannkommuner för att 

tillsammans hitta lösningar på bristen på idrottsanläggningar 

• ta initiativ till att starta ett kommungemensamt 

idrottsfastighetsbolag för att gemensamt med andra 

kommuner kunna bygga och förvalta idrottsanläggningar 
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Clara Lindblom (V) och Tobias Johansson (V) skriver att ett 

samarbete mellan kommuner troligtvis skulle öka möjligheten att 

bygga anläggningar för specialidrotter som har färre utövare i länets 

kommuner, samt även möjliggöra större multisportanläggningar 

eller anläggningar för sporter som har väldigt specifika krav för 

auktoriserade tävlingar. 

 

Kommunstyrelsen har ombett stadsledningskontoret, 

fastighetsnämnden, Farsta stadsdelsnämnd, Östermalms 

stadsdelsnämnd, Stockholms stadshus AB, Enskede-Årsta-Vantör 

stadsdelsnämnd, idrottsnämnden, riksidrottsförbundet, Stockholms 

idrottsförbund och Storsthlm att yttra sig över motion senast 2020-

05-12. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av administrativa avdelningen. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Idrottsförvaltningen ser positivt på regionalt samarbete, framför allt 

avseende olika specialanläggningar. Idrottsnämnden deltar redan i 

flera regionala samarbeten, exempelvis Sollentuna friidrottshall där 

nämnden köper träningskort till Stockholmsföreningar, Hacksjöns 

skjutbana i Botkyrka där nämnden ger Hacksjöbanans 

skytteorganisation ett årligt driftstöd och Gokartbanan i Järfälla där 

nämnden tillsammans med andra deltagande kommuner ger stöd till 

arrendekostnaden. 

 

En förutsättning för att stadens investeringsvolym och/eller 

driftkostnader ska minska, oavsett om det är en förvaltning eller 

bolag som investerar, är att flera kommuner är villiga att avsätta 

investeringsmedel enligt en lämplig överenskommen 

fördelningsnyckel. Därtill skulle berörda kommuner behöva enas 

om bland annat fördelning av nyttjande tid och taxor. 

 

Om intresse skulle finnas från andra kommuner i länet att dela på 

investeringsutgifter för specialanläggningar och att det skulle gå att 

enas om villkor som innebär att respektive kommun bidrar på ett 

proportionerligt rättvist sett är det något förvaltningen skulle se 

positivt på.  

 

Vilka eventuella juridiska, finansiella eller andra hinder som kan 

finnas för ett samarbete där olika kommuner delar på investerings-

utgiften är mycket komplicerat vilket gör att förvaltningen inte 

lämnar någon synpunkt på detta.  
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Detsamma gäller vilken organisationsform, bolag eller förvaltning, 

för ett eventuellt samarbete som skulle vara bäst för staden ur ett 

ekonomiskt, skattemässigt och juridiskt perspektivför att dela på 

ansvaret för investeringar i anläggningar mellan kommuner.  

 

 

 

 

Bilagor 

1. Följebrev Motion om kommungemensamt fastighetsbolag 

2. KS 2020/115 Motion om kommungemensamt fastighetsbolag 

 


